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Załącznik do uchwały Nr XXX/279/20 Rady 

Miejskiej w Wasilkowie z dnia 29 

października 2020 r. 

Po rozpatrzeniu petycji złożonej w dniu 24 marca 2020 r. złożonej przez Koalicję Polska Wolna od 5Gw, postanawia 

się nie podejmować uchwały w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Wasilkowie przedmiotową petycję na mocy art. 18b. pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 713 ze zm.) skierował do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miejskiej w Wasilkowie w celu zbadania podnoszonych w niej kwestii. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 

przeanalizowała petycję na posiedzeniu w dniu 13 października 2020 r. Wnoszący petycję postuluje, aby Rada Miejska w 

Wasilkowie: wyraziła negatywne stanowisko wobec: wielokrotnego zwiększenia od 01.01.2020 r. dopuszczalnego poziomu 

ekspozycji mieszkańców na pole elekromagnetyczne; wprowadzenia standardu 5G bez wcześniejszego zbadania wpływu 

technologii na zdrowie mieszkańców i działanie implantów oraz bez wdrożenia właściwego systemu monitoringu natężenia 

PEM w środowisku; 

oraz zleciła by: a) zdemontowano istniejące sieci Wi-Fi w szkołach tam, gdzie one istnieją i by wykonano nowe instalacje 

sieci komputerowych w oparciu wyłącznie o połączenia kablowe eternetowe bądź światłowodowe; b) nakazano przełączenie 

na lekcjach telefonów w tryb samolotowy, oraz zakazano ich używania na przerwach poza celami związanymi z 

informowaniem rodziców lub w celach alarmowych. Dodatkowo wnoszący petycję zażądał zobowiązania się do 

przeprowadzenia kampanii informacyjnej dla mieszkańców nt zagrożeń zdrowotnych związanych z PEM (telefonów 

komórkowych, Wi-Fi i innych urządzeń bezprzewodowych). 

Jednak zgodnie z ustawą z dnia 27. 04. 2001 r. prawo ochrony środowiska (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1219) organ 

wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego nie posiada kompetencji w zakresie oceny wpływu pól magnetycznych na 

zdrowie ludzkie, a jedynie w zakresie oceny emisji wyżej wymienionych pól do środowiska przez instalacje je wytwarzające 

(dopuszczalne poziomy pola elektromagnetycznego zostały uregulowane w rozporządzeniu Ministra Zdrowia z 17.12.2019 

r. w sprawie dopuszczalnych poziomów pól elektromagnetycznych w środowisku (Dz. U. poz. 2448), będącym aktem 

wykonawczym do w.w. ustawy. W związku z powyższym nie może zweryfikować zasadności zaleceń zawartych w 

proponowanej uchwale, ani ocenić skutków wydania takiej uchwały przez Radę Miejską w Wasilkowie. Należy też 

zauważyć, że radni nie dysponują informacjami na temat analiz dotyczących skali zachorowań mieszkańców Wasilkowa z 

powodu zwiększonej ekspozycji na pole elekromagnetyczne. Obecnie nie ma jednoznacznych wyników badań 

potwierdzających, że fale elektromagnetyczne szkodzą zdrowiu, a rozbieżność poglądów dotyczących oddziaływania PEM 

na organizmy żywe jest znaczna. Nie ma wystarczających dowodów na negatywne konsekwencji zdrowotne kontaktu z 

polem elektromagnetycznym wytwarzanym przez urządzenia telekomunikacyjne. Identyfikacja potencjalnych zagrożeń dla 

mieszkańców Wasilkowa wynikających z pola elektromagnetycznego byłaby możliwa jedynie po przeprowadzeniu 

specjalistycznych badań w tym zakresie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Wasilkowie, po zapoznaniu się z materiałami oraz po 

przeprowadzeniu analizy stanu prawnego wskazała, że w zakresie oceny wypływu zwiększenia wysyłanych częstotliwości 

na środowisko naturalne Rada Miejska nie ma kompetencji do zbadania przedmiotowego problemu, ani też do 

kwestionowania rozwiązań przyjętych w regulacjach powszechnie obowiązującego prawa. Komisja uznała, że w związku z 

dużą rozbieżnością poglądów dotyczących oddziaływania PEM na organizmy żywe oraz brakiem wystarczających 

dowodów na negatywne konsekwencje zdrowotne wynikające z kontaktu z polem elekromagnetycznym wytwarzanym przez 

urządzenia telekomunikacyjne, identyfikacja potencjalnych zagrożeń dla mieszkańców Wasilkowa wynikających z pola 

elektromagnetycznego byłaby możliwa jedynie po przeprowadzeniu specjalistycznych badań. Jednocześnie Komisja 

wskazała, że postulowane zalecenie dotyczące zasad korzystania z telefonów komórkowych w szkołach należą do 

właściwości dyrektorów poszczególnych szkół na podstawie art. 99 ust. 4 ustawy z 14 grudnia 2016 r. -Prawo oświatowe 

(t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 910). 

W świetle powyższego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zarekomendowała negatywne rozstrzygnięcie przedmiotowej 

petycji.  
 

Mając na uwadze powyższe podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 
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